
ROČNÍK 16/ ČÍSLO 1 LEDEN 2007

Fo
to

: 
Z.

 F
ab

iá
ne

k
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Rada města Vamberk se na
svém 2. zasedání Rady měs-
ta dne 22. listopadu 2006:
1) Vyslechla manžele Klecan-

drovy ve věci situace v
Městské knihovně Vamberk
na jejich vlastní žádost a roz-
hodla se celou záležitostí za-
bývat na zasedání Rady měs-
ta Vamberk dne 29. 11. 2006.

2) Na základě návrhu zodpo-
vědné redaktorky Vamberec-
kého zpravodaje paní Květo-
slavy Krpačové jmenuje čle-
ny redakční rady Vamberec-
kého zpravodaje: Fabiánek
Zdeněk, Ing., Freivaldová
Zdeňka, Hostinský Jiří,
Jasanská Jaroslava, Šlechta
Josef, Ing. s okamžitou pů-
sobností.

3) Rozhodla o zapůjčení bytu
č.p. 873 Struha paní Gr.
Jiskrové na dobu určitou do
31. 5. 2007, ukládá vedoucí
odboru správy majetku a
rozvoje města připravit ná-
jemní smlouvu a pověřuje
starostu města jejím podpi-
sem.

Rada města Vamberk se na
svém 3. zasedání, konané
dne 29. listopadu 2006:
1) Schvaluje plnění usnesení z

RM č. 1.
2) Rozhodla nerevokovat usne-

sení č. 3/95 z 18. 10. 2006.
3) Rozhodla o vypsání výběro-

vého řízení na místo vedou-
cí knihovny a informačního
střediska.

4) Rozhodla o zvýšení počtu
pracovnic v městské knihov-
ně o jednu - knihovnice v
oddělení pro dospělé.

5) Rozdělila odpovědnosti v
RM takto: školství - Květo-
slava Krpačová, kultura -
Miroslava Šustrová, měst-
ská knihovna a dětská hřiště
- Miroslav Berger, pečovatel-

ská služba a městský klub -
Jiří Pinkas.

6) Schvaluje jednací řád Rady
města Vamberk.

7) Schvaluje zvýšení osobního
příplatku a roční odměnu
ředitelce ZŠ.

8) Bere na vědomí žádosti o
příspěvek od sdružení zabý-
vajících se péčí o děti s han-
dicapem a sdružení pečují-
cích o těžce nemocné a uklá-
dá vedoucí finančního odbo-
ru navrhnout potřebnou
částku do rozpočtu na rok
2007 s tím, že konečná část-
ka bude žadatelům sdělena
po schválení rozpočtu.

9) Rozhodla postoupit žádost o
vybudování dětského hřiště
v Pekle odpovědným pra-
covníkům a požaduje před-
ložit návrh řešení.

10) Rozhodla zveřejnit záměr
možnosti prodeje stavební
parc. st. 333 a pozemkové
parcely č. 302/1 v k. ú.
Vamberk. 

11) Vyslovila předběžný sou-
hlas s umístěním automa-
tu na kávu v budově rad-
nice a pověřila starostu
města dalším jednáním.

12) Projednala dopis pana L.
Seidla ohledně dopravní
situace ve městě a postou-
pila jej k vyřízení pracov-
níkovi odpovědnému za
komunikace.

13) Bere na vědomí výslednost
práce MP za měsíc říjen
2006.

14) Rozhodla o zvýšení počtu
pečovatelek v Pečovatel-
ské službě o jednu s tím, že
místo bude zřízeno na do-
bu určitou dvou let a bude
dotováno Úřadem práce
Rychnov n. Kněžnou.

15) Rozhodla zařadit objekt
pečovatelské služby do se-
znamu míst, které budou

monitorovány kamerovým
systémem.

16) Rozhodla zveřejnit mož-
nost pronájmu prostor v
č.p. Tyršova 19 - bývalé ka-
deřnictví v Domě služeb.

17) Rozhodla vyhovět žádosti
paní E. Pírové o snížení
pronajímané části plochy
p.p. 1475/5 ze 78 m2 na
40 m2 a pověřuje vedoucí
odboru správy majetku a
rozvoje města úpravou ná-
jemní smlouvy.

18) Rozhodla vyhovět žádosti
pana M. Sloupenského o
odstranění ocelové konzo-
le z domu č.p. 98 na
Husově náměstí a pověřu-
je pracovníka odboru sprá-
vy majetku a rozvoje měs-
ta vyřízením žádosti. 

19) Zamítla nabídku společ-
nosti CCS, a.s. na vybave-
ní městských vozidel kar-
tami CCS a monitorova-
cím systémem iMonitor.

20) Odložila vystoupení JUDr.
Všetečky v RM z důvodu
mimořádné pracovní pře-
kážky a ukládá starostovi
tento bod zařadit na ně-
které další jednání RM.

21) Rozhodla o zřízení spor-
tovní komise a jejím před-
sedou jmenovala pana
Karla Rykalu. Dále roz-
hodla o zřízení komise
životního prostředí a jme-
novala jejím předsedou
pana Miroslava Bergera.
Oba předsedové si vybe-
rou členy komisí a předlo-
ží je RM ke schválení.

22) Jmenuje inventarizační
komise města.

Květoslava Krpačová  
místostastarostka města  

Ing. Jiří Mazúch
starosta města

Ze zasedání Rady města

Evidenční známky 
na popelnice pro rok 2007

Upozorňujeme všechny občany, kteří ukládají odpad do popelnic,
že i pro rok 2007 je třeba označit tyto evidenčními známkami.

Známky budou vydávány na Městském úřadě ve Vamberku
v kanceláři finanční účtárny.

Vzhledem k tomu, že vyhláška o odpadech umožňuje provést
úhradu poplatku za I. pololetí až do konce měsíce března téhož
roku, budou evidenční známky pro rok 2006 platit do konce břez-
na roku 2007. Od 1. dubna 2007 by měly být všechny popelnice
označeny novou známkou.

Ing. Václav Krsek
ředitel s.r.o. Vambekon

Ničení trávníkových ploch ve Vamberku
Opakovaně vidíme zničené trávníky a dostáváme stížnosti na bezo-

hledné řidiče. S přibývajícím  počtem  automobilů dochází sice k ne-
dostatku parkovacích míst v sídlištní zástavbě Jiráskovy ulice, ale na
druhou stranu vybudované parkoviště u bývalé kotelny má stále vol-
nou kapacitu i o víkendu.

Pro dům čp. 815 a 816 byla zřízena parkovací plocha u potravino-
vého kiosku, ani tento prostor není zcela využíván a přitom řidiči bez-
ohledně parkují na trávníku, co nejblíže domu, kde bydlí nebo kam
přijeli na návštěvu. Lidem dělá potíže dojít pár kroků z místa, určené-
ho k parkování, do domu kam přijeli. Tento nešvar se nevztahuje jen
na jednu lokalitu ve Vamberku, ale problémem je v každé části města.
/viz Tyršova ul., okraj dolního parku, sídliště Struha aj./ Připomíná-
me řidičům, že na poškozování veřejné zeleně bude Městská policie ve
zvýšené míře dohlížet. 

Marie Kořízková, 
odbor správy majetku a rozvoje města

Městská
policie

Rok 2006 je již za námi a
nastává čas krátkého hodno-
cení jeho průběhu.

Městská policie ve Vamber-
ku minulý rok zajiš�ovala do-
pravní situaci u 9 dopravních
nehod, kde probíhá velmi
dobrá spolupráce s dopravní
policií ČR.

V katastru města bylo od-
chyceno 9 psů. U většiny byl
nalezen majitel a zvíře mu by-
lo předáno.

Městská policie řešila 11
přestupků, převážně občan-
ského soužití, drobné kráde-
že, přestupky proti veřejnému
pořádku a podobně.

S účinností nových pravo-
mocí MP se také zaměřila na
dodržování přikázané rychlos-
ti na katastru města a ostat-
ních přestupků proti bezpeč-
nosti a plynulosti provozu na
dopravních komunikacích
v pravomoci MP. Zajiš�ovala
také parkoviště nad náměs-
tím, kde jsou ještě značné re-
zervy u řidičů, kteří nehodlají
zaplatit minimální poplatek
za parkování. MP bude tyto
přestupky řešit i pomocí popu-
lárních botiček.

Na závěr několik číselných
údajů:

Od stánkařů a drobných
prodejců bylo vybráno na po-
platcích z místa 93 370 Kč.
Poplatky z parkovacího auto-
matu činí 90 934 Kč. Bloko-
vých pokut  za dopravní i jiné
přestupky Městská policie
uložila za 273 850 Kč.

Městská policie
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Vážení čtenáři Vambereckého
zpravodaje!

Se snahou o objektivní zhod-
nocení bych se rád podělil o do-
jmy z druhého řádného veřejné-
ho jednání zastupitelstva.

Především mě překvapila ne-
bývale vysoká účast veřejnosti,
kterou je možno zdůvodnit
obsáhlým programem jednání
nebo i  zvědavostí občanů jak si
povede nové zastupitelstvo, či
dozvuky z volebního klání. 

Ke 14 bodům programu byl od-
souhlasen bod č. 15 - stanovisko
zastupitelstva k rozhodnutí rady
z 18.11.2006, které se týkalo od-
volání paní Anny Klecandrové z
funkce vedoucí knihovny Města
Vamberk. Zasedání a následná
diskuse trvaly čtyři hodiny.

V zájmu stručnosti si dovoluji
vyjádřit se pouze  k těm bodům
jednání, které považuji za nejdů-
ležitější. Pod bodem č. 4 je to
schválení změn rozpočtu č. 4 na
rok 2006 a pod č. 13 schválení
souborného stanoviska ke kon-
ceptu územního plánu města
Vamberk.

Těsným  poměrem hlasování
byly schváleny změny rozpočtu
č.4 na rok 2006. Kdo se zajímá o
rozpočet a hospodaření města,
ten si může porovnat původní
schválený rozpočet a jeho po-
slední verzi pod č.4. Důležitý je
trend vývoje hospodaření  v prů-
běhu roku 2006 (SR-schválený
rozpočet, UR4-upravený rozpo-
čet verze 4, čísla jsou v tis. Kč).

Sečteme-li navýšení rozpočto-
vého schodku a nerealizované
investice, dojdeme k nepříjem-
nému zjištění:

Během roku 2006 bylo utrace-
no - "projedeno" navíc 4,3 mil. Kč.
Špatný rozpočet byl několikerý-
mi úpravami doveden k rozpo-
čtu ještě horšímu. S takovým
hospodařením nelze souhlasit.
Není možné nadále trpět zave-
dený systém dodatečného schva-
lováni a tím jakoby legalizování
již realizovaných výdajů.

Nebezpečné trendy:

1. Činnost  technických služeb.
Od poloviny roku 2005 přešly
do hlavní činnosti města zim-
ní a letní údržba komunikací,
údržba zeleně a veřejné WC.
Tyto ztrátové činnosti dosud
zabezpečovala firma  Vambe-
kon, s.r.o., která je plně ve
vlastnictví města. Zřízením
virtuální organizace pod ná-
zvem Technické služby vznik-
la jakási žumpa, kam se ne-
kontrolovaně splachují nákla-
dy původně firmy Vambekon
a zároveň se opticky firmě
Vambekon zvyšují její výnosy
(pronájem mechanizmů).

2. Organizačními změnami
uskutečněnými v závěru mi-
nulého volebního  období byly
pod městem Vamberk zřízeny
nové organizace. Jsou to
Správa sportovních zařízení a
Krajkářská škola. Jejich zřizo-

vání jistě mělo své důvody.
Přínos zatím není vyčíslen.
Lze však pozorovat navýšení
ve výdajích, což jsou hlavně
mzdové náklady. Jen u Kraj-
kářské školy byl odsouhlasen
za období 09-12/2006 nárůst
mzdových nákladů o 83 tis. Kč,
což odpovídá ročnímu nárůs-
tu  ve výši 250 tis. Kč.

Na podruhé a na poslední chví-
li bylo schváleno souborné sta-
novisko ke konceptu územního
plánu města Vamberk. Tím bylo
umožněno pokračovat v přípra-
vě nového územního plánu pod-
le starého zákona o územním
plánování a stavebním řádu
č.50/1976 Sb. a urychlit práce
na dokončení územního plánu.
Souborné stanovisko bylo schvá-
leno s podmínkami, do kterých
byly promítnuty požadavky ob-
čanů. Dobrá zpráva je to  zejmé-
na pro obyvatele ulic Förstrova,
Fibichova a Dvořákova, kde bu-
de zrušena stavební uzávěra, ale
i pro podnikatele podnikající v
prostoru bývalé cihelny, či pro ty,
kdo mají zájem na rozvoji území
"Na Bačince".

Nepodařilo se zvolit předsedy
finančního a organizačního vý-
boru. Na předsedu finančního
výboru byli postupně navrženi
členové zastupitelstva Ing.
Preclík a Ing. Skalický, kteří tuto
funkci odmítli vykonávat  pro zá-
sadní rozpory s bývalým i nově
zvoleným vedením ve způsobu
vedení a hospodaření  města.

V dodatečně zařazeném bodu
programu 9 členů zastupitelstva
vyzvalo radu ke zrušení odvolání
paní Klecandrové z funkce ve-
doucí knihovny a zrušení její vý-
povědi z pracovního poměru.

Děkuji těm, kdo měli trpělivost
dočíst tento příspěvek až do kon-
ce.

Občanům Vamberka a čtená-
řům Zpravodaje  přeji vše nejlep-
ší v roce 2007.

Ing. Václav Preclík
člen zastupitelstva 

Vamberk

Statistika 
za rok 2006 

- matrika 
V roce 2006 uzavřelo v ob-

řadní síni ve Vamberku sňatek
14 manželských dvojic, jeden
pár byl oddán na zahradě
u svého bydliště, další  Na
Vyhlídce a dva páry v dopo-
ledních hodinách štědrého
dne u studánky u sv. Prokopa
v lese nad Vamberkem.
Nádvoří hradu Potštejn si vy-

bralo pro svůj svatební den 21
párů, další snoubenci si řekli
své "ANO" na tábořišti Voch-
tánka a první svatba  se usku-
tečnila v nově zrekonstruova-
ném zámku v Potštejně.Jeden
církevní sňatek se konal v kos-
tele na Homoli ve Lhotách
u Potštejna a dva v modlitebně
Církve adventistů sedmého
dne ve Vamberku.
Bylo sepsáno 15 souhlasných

prohlášení o určení otcovství
k dětem ještě nenarozeným.
Do matričních knih úmrtí by-

li ve Vamberku zapsáni 4 zem-
řelí,  v Potštejně 4,  na Polomi
1 a v Rybné nad Zdobnicí  ta-
ké jeden.
Žádost o vydání osvědčení o

státním občanství ČR k první-
mu občanskému průkazu ne-
bo cestovnímu pasu podalo
70 občanů.
O výpis z rejstříku trestů požá-

dalo v loňském roce 248 osob.
Nové občanské průkazy a ce-

stovní pasy převzalo na matri-
ce 1113 žadatelů.  
Ve dvou ověřovacích kni-

hách je zapsáno  2501 zápisů
o ověření podpisů a kopií lis-
tin za cca 138 tisíc Kč.

SPOZ:
V loňském roce navštívily

členky Sboru pro občanské
záležitosti 24 jubilanty ve vě-
ku 75 let,  28 ve věku  80 let,
22 ve věku 85 let a  20 obča-
nů starších 90 let u příležitos-
ti jejich narozenin (celkem
94 jubilanty).
Diamantovou svatbu oslavi-

ly dva a zlatou svatbu tři
manželské páry.
Chtěla bych touto cestou po-

děkovat všem členkám Sboru
pro občanské záležitosti za je-
jich práci  a popřát jim hodně
zdraví, pohody a spokojenosti
po celý rok 2007.

M. Nováková, 
matrikářka

Dojmy z druhého veřejného 
jednání zastupitelstva

SR UR4 rozdíl
Celkové příjmy 63.271 67.179 + 3.908

výdaje 64.167 69.918 + 5.751
Hospodářský výsledek - 896 - 2.739 - 1.843

Navíc pokrácené investice:
sklad odpadů ve školní jídelně - 150
CZT - bezkanálový teplovod - 2.000

Hřiště Merklovice - nezařazeno 
do výdajů, ačkoliv bylo schváleno 
na ustavujícím zasedání zastupitelstva - 300 
(dotace 186 tis. Kč na hřiště Merklovice byla naopak v příjmové
části rozpočtu zahrnuta)

KOUPÍM POŠTOVNÍ ZNÁMKY,
celé sbírky, větší množství i pozůstalost po sběrateli. 

Platím v hotovosti, nejvyšší možné ceny. 

Informace na tel.: 724 229 292
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Váhám, již řadu dní váhám, stejně jako
jsem dlouho váhal na prosincovém jednání
zastupitelstva města, zda vůbec reagovat, či
zda má smysl neustále čelit útokům, které
ani trochu nezajímá, zda jsou opodstatněné,
či zda se tvrzení v nich prezentovaná ales-
poň blíží pravdě, když již autoři těchto úto-
ků skutečnou pravdu bojkotují. Na zastupi-
telstvu jsem vydržel nereagovat. Bylo to však
hlavně proto, že diskutující přede mnou mi
svým věcným a přiměřeně delším diskusním
příspěvkem "dopřál" se zklidnit. V daný mo-
ment to zřejmě bylo dobře, nyní mě však
ovlivňuje názor, že čelit hloupostem se musí.

I když neplánuji nadále komentovat jedná-
ní zastupitelstva, prosím, aby mi tento přís-
pěvek byl ještě tolerován. Není standardním
komentářem, jaké jsem publikoval v minu-
lých měsících, je jen jakýmsi dozvukem vo-
lebních třenic. Můj názor na politiku a s ní
související události v obcích a městech naší
velikosti je již jistě dostatečně znám. Jsem
pro tvrdé, ale férově vedené způsoby boje,
stejně jako umím uznat kvality soupeře, či
jeho vítězství, bylo-li docíleno férovými pro-
středky, přičemž standardní politiku, tak jak
ji všichni důvěrně známe, bych v řízení obcí
nejraději neviděl. Neviděl z toho důvodu, že
práce je nad hlavu a politické hamáry, které
ve většině případů sledují jiné cíle, než na-
pomáhat celku, řešení problémů komplikují. 

Na prosincovém zastupitelstvu se však na-
dále prezentovala silná opozice, které bylo
šumafuk co řekne, čím vedení města obviní,
a� již vedení současné, nebo minulé. Opozicí
nemám na mysli ty, kteří se přišli angažovat

při tvorbě územního plánu města, ale ty, kte-
ří se radují, že vědomě přispívají k destrukci,
ty, kteří nechtějí nebo neumějí být nápomoc-
ni, i když mají požadavků habaděj. Mám na
mysli ty, kteří mají patent na rozum, vše vě-
dí a oni jediní mají dobré úmysly. Mezi pro-
tagonisty této skupiny lidí patří také pan
Nykl.

Jeho rádoby vítaná exhibice spočívala v
přečtení jakéhosi pamfletu, kterému pravdě-
podobně nerozuměl ani on sám, ale také
v nepochopitelných, bezduchých útocích.
Mě vyprovokoval k reakci až tvrzením, že
jsem v minulých letech prováděl cenzuru
Vambereckého zpravodaje, že jsem uplatňo-
val totalitní praktiky. Moje okamžitá reakce
byla naštěstí přibrzděna, asi by zapracovaly
emoce. Kouzlo tvrzení pana Nykla však ne-
spočívá v samotném tvrzení. Panu Nyklovi
způsobilo trauma to, že jsem hned na strán-
kách stejného čísla zpravodaje, v kterém on
prezentoval řadu hloupostí, na jednu z nich
zareagoval a celkem snadno dokázal, že šíří
chiméry. Že šlo o nepravdu a že moje reakce
byla oprávněná, dokázala již absolvovaná
2 jednání zastupitelstva, která přesně uvedla
údaj, který jsem publikoval v reakci na jeho
nepravdy. Jak jinak, šlo o odměny volených
orgánů města.

Pan Nykl a jeho příspěvky do Zpravodaje
jsou krásným důkazem, že cenzura nebyla
nikdy prováděna, protože kdyby tomu bylo
naopak, jeho na první pohled doložitelné ne-
smysly, by se do zpravodaje nikdy nedostaly.
To ví samozřejmě řada zainteresovaných,
včetně redakční rady zpravodaje. On je ale

také důkazem toho, že jistá "cenzura", nejen
ta, kterou jsem dělal já, abych redakční radě
pomohl odstranit velké gramatické chyby,
měla být prováděna. V zájmu toho, aby evi-
dentní hlouposti nepletly lidem hlavu. Pan
Nykl by také mohl vědět, že pravděpodobně
ve všech obcích se vedou diskuse, zda do
zpravodajů pouštět všechny příspěvky. Jsou
obce, kde tomu tak není, příspěvky selektují
a evidentní hlouposti do nich nepustí. I ve
Vamberku jsme na toto téma mnohokrát dis-
kutovali. O mně objektivní lidé vědí, že jsem
vždy hájil názor nikoho neomezovat… Asi
bohužel. 

Abychom všichni pochopili, oč běží, město
sice má redakční radu zpravodaje, ale zod-
povědnosti za to, jak bude zpravodaj vypa-
dat, co a jak v něm bude publikováno, se
nezbavuje. Redakční rada zpravodaje je po-
mocný orgán vedení města. Zkusme se
zamyslet, jaká by byla oprávněná reakce nás
všech, pokud by byl zpravodaj snůškou gra-
matických chyb a zároveň úspěšně dezinfor-
moval. Umím si ji představit. 

A tak tedy extempore pana Nykla, spočíva-
jící v nařčení mé osoby z totalitních praktik
a z cenzury zpravodaje, mělo být zřejmě
omluvou.  Omluvou za šíření bludů, omlu-
vou věru zvláštní. Nebo snad na vyvrácenou
nesmyslnou informaci může autor této infor-
mace jako omluvu použít další hloupost?

Ještě jednou přeji celému Vamberku, Peklu
a Merklovicím v novém roce jen pohodu,
zdraví a vše pěkné.

Josef Martinek

Jak také může vypadat "OMLUVA"



Vážení čtenáři Vambereckého
zpravodaje!

Reaguji na nesprávné in-
formování občanů ve Vam-
berku o schváleném rozpo-
čtu a jeho změnách v roce
2006 článkem Ing. Václava
Preclíka, člena zastupitel-
stva Města Vamberk.

Schválený rozpočet pro rok
2006 v tis. Kč:
příjmy 63 271                        
výdaje 64 167                        
rozdíl - 896

Na počátku roku 2006 byly
zapojeny do rozpočtu  zů-
statky účtů z roku 2005 ve
výši 5 389 tis. Kč. Jsou to
prostředky, které fyzicky by-
ly na účtech  a správně dle
metodiky pro rozpočtové
organizace zařazeny do fi-
nancování. A právě tyto pro-
středky dotují rozdíl mezi
příjmy a výdaji, což pan
Preclík vykazuje jako zápor-
ný hospodářský výsledek.

Do hospodářského vý-
sledku musí být zahrnuto i
financování včetně zůstat-
ku prostředků z minulého
roku a splátek úvěrů. /což
vysvětluji na zasedáních již
4 roky/

Použití prostředků ze zů-
statku účtů 2005:   
5 389   -   prostředky na účtech

Vyrovnání rozdílu změn
rozpočtu č. 4/2006   
- 2 739 - plán použití

Splátky úvěrů                      
- 2 650 - plán použití

Změny rozpočtu 1 - 4 pro
rok 2006 v tis. Kč:
příjmy 67 179
výdaje   69 918                       
rozdíl - 2 739

Opět rozdíl vyrovnává zů-
statek účtů z roku 2005.

Zhruba ve výši 4 mil Kč dochá-
zí od počátku roku 2006 k navý-
šení příjmů a to u lesů, krajkář-
ské školy, bytového hospodář-
ství, komunálních služeb, svozu
odpadu, městské policie, činnos-
ti místní správy, daňových příj-
mů, místních poplatků, odvodu z
výtěžku VHP, správních poplatků
a dotací.

Výdaje podle návrhu změn by
měly být vyšší o necelých 6 mil.
Kč, kde největšími položkami jsou
platby daní 2 658 tis. Kč, vrácení
účelových prostředků z nedočer-
paných  sociálních dávek a pro-
středků na volby 1 040 tis. Kč,
zvýšení záloh na topení v budo-
vách města 550 tis. Kč, mzdy pro
pracovníky z úřadu práce 476 tis. Kč,
na které město obdrželo dotaci
zařazenu v příjmech, 210 tis. Kč
termoventily pro zařízení města -
energet. zákon 458/2000 Sb.,
180 tis. Kč oprava auta SDH
Vamberk, výměna oken pečovatel-
ská služby - byty, opět z obdržené
dotace 100 tis. Kč, 542 tis. Kč
oprava prostor včetně výměny
oken v bývalé soukromé škole pro
přestěhování DDM.

K pokrácení investice o 150 tis. Kč
- sklad odpadu ve školní jídelně
asi tolik:

Tato investice se měla realizo-
vat již v roce 2005 jako přístavba
školní jídelny za téměř 1 mil. Kč
podle  předložené a zpraco-
vané studie členem zastu-
pitelstva. V roce 2006 byla
studie přehodnocena a byl vy-
pracován projekt na vybudování
skladu odpadů v prostoru naklá-
dací rampy v objektu školní jí-
delny za výrazně  nižší cenu
350 tis. Kč. Tento projekt byl
schválen jak Krajskou hygienou
tak KHZS.

Snížení investice teplovod o 2
mil. Kč - nedošlo k utracení
nebo projedení - jak cituje ve
svém článku pan Preclík.

300 tis. Kč  schváleno zastu-
pitelstvem města  8.11. 2006
na sociální zařízení hřiště
Merklovice  a zařazeno v roz-
počtu  pod  Správu sportov-
ních zařízení /jak jsem již
informovala  zastupitele při
dotazu pana Preclíka na za-
sedání dne 18.12. 2006 a
11.12. 2006 na pracovním za-
sedání zastupitelstva, které-
ho se pan Preclík opakovaně
nezúčastnil/. 

434 tis. Kč   přesun na úhradu
čištění odpadních vod, MŠ Tyršo-
va oprava chodníku 100 tis. Kč,
ZŠ Vamberk oprava střechy a soc.
zařízení 400 tis. Kč, oprava stře-
chy na budově SDH ve Vamber-
ku 400 tis. Kč, 130 tis. Kč nákup
sekačky fotbalové hřiště a nákup
pozemků v rámci obchvatu.

Dále bych chtěla pohovořit o
organizační změně u Krajkářské
školy ve Vamberku. Když došlo
ke zrušení umělecké školy v
Praze, pod kterou byla krajkář-
ská škola původně zařazena,
vznikl problém jak bude škola
nadále fungovat. Došlo k dohodě
s tehdejším Okresním úřadem -
odborem školství  a krajkářská
škola na základě smluvního
vztahu s DDM Rychnov nad
Kněžnou byla zařazena  jako po-
bočka    DDM ve Vamberku s pl-
nou dotací na mzdy personálu
/tj. 1 odborné pracovnice pro vý-
uku paličkování a uklizečky/ze
státního rozpočtu. Od 1.1.2005
bylo rozhodnuto o právní sub-
jektivitě těchto zařízení v jedno-
tlivých městech. Na základě
těchto změn vznikla příspěvková
organizace KRAJKA- středisko
pro volný čas /DDM Vamberk a
krajkářská škola/.   Krajský úřad
podle počtu žákyň přehodnotil
pracovní úvazky a došlo ke sní-
žení dotace na mzdy u krajkář-
ské školy /v roce 2006 na 48%
úvazku/. Nepočítalo se s výukou

dospělých žákyň - stát dotuje
pouze školní mládež. Město se
celé období od zrušení umělecké
školy podílelo na mzdě odborné
pracovnice pro výuku paličková-
ní na částečný úvazek. Na počát-
ku roku 2006 nás Krajský úřad
- odbor školství žádal o změnu
názvu příspěvkové organizace,
kde by došlo k výmazu slova
krajka. Na základě toho byl po-
dán návrh, aby se krajkářská
škola stala organizační složkou
města a ten byl zastupitelstvo
města schválen. 

Krajkářství je s Vamberkem
spjato již od nepaměti. Přijedu-li
kamkoli a řeknu bydlím ve
Vamberku, každý odpoví - Vam-
berk město krajky. Co znamená
zmiňovaná částka 250 tis. Kč pa-
nem Preclíkem v článku, proti
krásné tradici krajkářství - nád-
herné ruční práci? Věřím, že vět-
šina občanů má přání tuto tradi-
ci ve Vamberku zachovat.

Ve Vamberku dne 3.1.2007        
Blanka Jedlinská

vedoucí finančního odboru
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Městská knihovna Vamberk
vyhlašuje

"NOVOROČNÍ AMNESTII"
pro všechny, kteří na nás zapomněli s vracením 

knížek a časopisů a čert je při tom neodnesl, 
ba ani Silvestr nezničil….

Šance beztrestně vrátit trvá do 31. ledna 2007

Městské zastupitelstvo schválilo na svém zasedání dne 20. červ-
na 2005 přesun technických služeb ze společnosti VAMBEKON,
s.r.o. do hlavní činnosti města s tím, že firma VAMBEKON, s.r.o.
bude i nadále tuto nově vzniklou složku města řídit. Jediným dů-
vodem této změny byla skutečnost, že tato nová organizační
struktura je pro město ekonomicky výhodnější. Firma VAMBE-
KON, s.r.o. totiž zatěžovala veškeré své činnosti, které vykonáva-
la pro město prostřednictvím technických služeb, daní z přidané
hodnoty, což bylo pro město jako neplátce DPH nevýhodné.

Konstatování, že touto změnou vznikla jakási žumpa kam se ne-
kontrolovatelně splachují náklady VAMBEKON, s.r.o. odmítám.
Naší snahou bylo vždy, aby činnost technických služeb a� už byly
zařazeny pod naší společností nebo pod městem, byla co možná
nejlevnější.

Stoprocentním vlastníkem společnosti VAMBEKON, s.r.o. je
Město Vamberk. To ve svém důsledku znamená, že veškeré vý-
nosy této společnosti jsou v podstatě příjmem města.

Na závěr bych chtěl říci, že naše organizace nemá co skrývat a
že účetnictví společnosti VAMBEKON, s.r.o. nebo technických
služeb je všem zastupitelům k nahlédnutí.

Vamberk dne 3.1. 2007, 
Ing. Vác1av Krsek ředitel VAMBEKON, s.r.o.

Reakce na články Ing. Preclíka
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KNIHOVNA S INTERNETEM
V MERKLOVICÍCH

JE OTEVŘENA KAŽDÝ DRUHÝ ČTVRTEK
V MĚSÍCI VŽDY od 17 do 19 HODIN

ROK 2007:
● 11. ledna ● 8. února ● 8. března ● 12. dubna ● 10. května 

● 14. června ● 12. července ● 9. srpna ● 13. září 
● 11. října ● 8. listopadu ● 13. prosince

Pokud uvedené termíny nebudou vyhovovat, je možné se 
domluvit na telefonním čísle 728 236 804

● Pracovnici sociálního odboru paní
Hedvice Dostálové se 30. 11. 2006 narodil
syn Ondřej - pohledem do kalendáře zjistí-
te, že bude ve stejný den slavit svátek i na-
rozeniny. Vážil 2,8 kg a měřil 49 cm.
Blahopřejeme a přejeme novorozenci a�
roste ke spokojenosti rodičů.
● Milá návštěva se uskutečnila na radnici
18.12.2006. V doprovodu svých učitelek při-
šly děti z obou pracoviš� Mateřské školy
a přednesly krásné pásmo vánočních koled
a říkadel. Na závěr předaly všem přítomným
vlastnoručně vyrobená novoroční přáníčka.
● Další překvapení nám připravili studenti
Střední školy obchodu a služeb Choceň
- přišli poděkovat za možnost vykonávat
praxi na Městském úřadě a k novoročnímu
přání přidali vánoční cukroví upečené
v rámci praktické výuky.

● Mezinárodní tým expertů zabývající se
odlesňováním naší planety konstatoval, že
tento nepříznivý proces dospěl k svému
zlomovému bodu. Slabou útěchou pro nás
může být, že naše republika byla v této stu-
dii uvedena na 22. místě z 50. nejzalesně-
nějších států světa, kde se za posledních 15
let zvýšila výměra lesa a tím i potenciál pro
těžbu dřeva - obnovitelného zdroje.     
● Stalo se již tradicí, že světlo z Betléma
dorazilo i do Vamberka. Skauti jej - mimo
jiná místa - zažehli i na radnici, kde hořelo
v prostoru horního vestibulu až do
24.12.2006 a kdokoliv si jej mohl přenést
do svého domova.
● Štědrý večer od 23,30 hodin zněly z bal-
konu radnice koledy v podání místních mu-
zikantů. Mnoho lidí na náměstí svědčilo
o tom, že ani chybějící sníh (naopak prše-

lo) vamberské občany od tohoto hezkého
zvyku neodradil. Akci jako každoročně zor-
ganizoval pan Dušan Kučera - děkujeme.
● Nezapomněli jsme na vaše přání o zve-
řejnění jízdních řádů. Od odpovědných
pracovníků dopravních organizací je máme
přislíbené a v únorovém čísle budou ve VZ
otištěny.
● Redakční rada VZ doznala první změny.
Na vlastní žádost v ní ukončil činnost z dů-
vodu pracovního vytížení a tím dané ne-
možnosti se účastnit jednání RR pan Jiří
Hostinský. Přispívat do VZ však přislíbil
i nadále.
● Pokud někdo z jakéhokoliv důvodu ne-
obdrží Vamberecký zpravodaj, může si jej
vyzvednout z rezervy v sekretariátě MÚ.
Pokud si nemůžete přijít, stačí zavolat a my
vám VZ doručíme.     

Zajímavosti (nejen) z radnice

Církev československá husitská 
ve Vamberku

Farářka Mgr. Alena Naimanová, 516 01 Rychnov nad Kněžnou, 
Bezručova 16, Telefon: 494 534 854, 739 071 416, e-mail: naina@quick.cz

Důvěrnice: Alenka Jánková

Změna: od 1. května se konají bohoslužby vždy 
v lichou kalendářní středu již v 18.00 hodin v 1. poschodí

nad květinářstvím vedle radnice. 

Bohoslužby v lednu: 3.1., 17.1. a 31.1. v 18 hodin
Další informace na vývěsce na náměstí (přes náměstí proti spořitelně)

KAMENICTVÍ
● kompletní zhotovení pomníků 
z přírodního kamene a terasa

● opravy a úpravy pomníků
● moderní tvary pomníků

● urnové pomníky za výhodné ceny
● nejlevnější světlá i tmavá žula

RAŠKA RUDOLF, 561 14 ČESKÉ LIBCHAVY
Tel. 465 582 130, 603 281 830, 603 281 831

nabízí možnost 

stravování 
od pondělka do pátku v čase 
10 - 15 hodin za příznivé ceny.

Od 14 hodin ODBĚR JÍDEL PŘES ULICI 
ZA JEDNOTNOU CENU 

45,- Kč!
VHODNÉ PRO DŮCHODCE
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datum jméno lékaře                      adresa ordinace telefon
01.01. MUDr. Kašková Kateřina Kvasiny 202 494 596 174
06.01. MUDr. Kašparová Dagmar Voříškova 169, Vamberk 602 514 715
07.01. MUDr. Kašparová Helena Smetanovo nábř. 334, Vamberk 494 501 711
13.01. MUDr. Lehký Bořivoj poliklinika, Pulická 99, Dobruška 494 622 114
14.01. MUDr. Loukota Jan R.Drejsla 619 , Dobruška 494 621 665
20.01. MUDr. Malátková Ludmila poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 696
21.01. MUDr. Nentvichová Eva K.Michla 942 , Dobruška 494 623 775
27.01. MUDr. Plšková Ivona Svatohavelská 266, Rychnov n.Kn. 494 534 841
28.01. MUDr. Pokorná Jaroslava Potštejn 317 494 546 544
03.02. MUDr. Pokorná Věra J. Pitry 448, Opočno 494 667 628
04.02. MUDr. Přibylová Marta Komenského 209, Častolovice 494 322 706
10.02. MUDr. Ptačovská Eva Komenského 481, Kostelec n.O. 494 321 740
11.02. MUDr. Seidlová Zdenka Skuhrov nad Bělou 17 494 598 205
17.02. MUDr. Skřičková Zdena poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 695
18.02. MUDr. Stejskalová Věra zdrav.středisko Kout 566, Borohrádek 494 381 263
24.02. MUDr. Sudová Simona poliklinika, Mírové nám.88, Týniště n.O. 494 371 031
25.02. MUDr. Světlíková Lada Tyršova 515 , Opočno 494 667 553
03.03. MUDr. Šmídová Alena poliklinika, Pulická 99, Dobruška 494 622 550
04.03. MUDr. Štěpánová Jiřina poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 692
10.03. MUDr. Štulík Richard poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 693
11.03. MUDr. Š�astná Ludislava Zdrav.středisko Rokytnice v Orl. h. 494 595 292
17.03. MUDr. Tancurinová Jana poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 697
18.03. MUDr. Tomanová Libuše poliklinika, Mírové nám.88, Týniště n.O. 494 542 102
24.03. MUDr. Tůmová Věra J. Pitry 344, Opočno 494 667 154
25.03. MUDr. Vavřičková Hana poliklinika, Mírové nám.88, Týniště n.O. 494 371 782
31.03. MUDr. Veselská Renata poliklinika, Mírové nám.88, Týniště n.O. 494 371 781
01.04. MUDr. Vyčítalová Marie dr.Lützova 244 , Vamberk 494 541 757
07.04. MUDr. Zdeňka Jiří Kvasinská 129 , Solnice 494 596 732
08.04. MUDr. Bahník František Třebízského 799 , Kostelec nad Orlicí 494 323 152
09.04. MUDr. Benešová Růžena Tyršova 464, Dobruška 494 622 040
14.04. MUDr. Beránek Jan Komenského 828 , Týniště nad Orlicí 494 371 088
15.04. MUDr. Beránková Lucie poliklinika, Mírové nám.88, Týniště n.O. 494 371 783
21.04. MUDr. Čapková Marie Komenského 366, Doudleby nad Orlicí 494 383 417
22.04. MUDr. Domáňová Iva poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 694
28.04. MUDr. Dušková Helena Záhumenská 445, České Meziříčí 494 661 102
29.04. MUDr. Handl Jindřich Panská 24, Rychnov nad Kněžnou 494 531 955
01.05. MUDr. Havlová Marie U Stadionu 1166, Rychnov n. Kn. 494 539 225
05.05. MUDr. Hlavsová Lenka Komenského 259, Kostelec nad Orlicí 494 323 958
06.05. MUDr. Hrbáčová Eva Na Trávníku 1232, Rychnov n. Kn. 494 532 330
08.05. MUDr. Ježková Marie Komenského 481 , Kostelec nad Orlicí 494 321 511
12.05. MUDr. Kahlerová Blanka J. Pitry 448 , Opočno 494 667 123
13.05. MUDr. Kašková Kateřina Kvasiny 202 494 596 174
19.05. MUDr. Kašparová Dagmar Voříškova 169 , Vamberk 602 514 715
20.05. MUDr. Kašparová Helena Smetanovo nábř. 334 , Vamberk 494 501 711
26.05. MUDr. Lehký Bořivoj poliklinika, Pulická 99, Dobruška 494 622 114
27.05. MUDr. Loukota Jan R.Drejsla 619 , Dobruška 494 621 665
02.06. MUDr. Malátková Ludmila poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 696
03.06. MUDr. Nentvichová Eva K.Michla 942 , Dobruška 494 623 775
09.06. MUDr. Plšková Ivona Svatohavelská 266, Rychnov n. Kn. 494 534 841
10.06. MUDr. Pokorná Jaroslava Potštejn 317 494 546 544
16.06. MUDr. Pokorná Věra J. Pitry 448, Opočno 494 667 628
17.06. MUDr. Přibylová Marta Komenského 209, Častolovice 494 322 706
23.06. MUDr. Ptačovská Eva Komenského 481, Kostelec nad Orlicí 494 321 740
24.06. MUDr. Seidlová Zdenka Skuhrov nad Bělou 17 494 598 205
30.06. MUDr. Skřičková Zdena poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 695
01.07. MUDr. Stejskalová Věra zdrav.středisko Kout 566, Borohrádek 494 381 263
05.07. MUDr. Sudová Simona poliklinika, Mírové nám.88, Týniště n.O. 494 371 031
06.07. MUDr. Světlíková Lada Tyršova 515, Opočno 494 667 553

datum jméno lékaře                      adresa ordinace telefon
07.07. MUDr. Šmídová Alena poliklinika, Pulická 99, Dobruška 494 622 550
08.07. MUDr. Štěpánová Jiřina poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 692
14.07. MUDr. Štulík Richard poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 693
15.07. MUDr. Š�astná Ludislava Zdrav.středisko Rokytnice v Orl. h. 494 595 292
21.07. MUDr. Tancurinová Jana poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 697
22.07. MUDr. Tomanová Libuše poliklinika, Mírové nám.88, Týniště n.O. 494 542 102
28.07. MUDr. Tůmová Věra J. Pitry 344, Opočno 494 667 154
29.07. MUDr. Vavřičková Hana poliklinika, Mírové nám.88, Týniště n.O. 494 371 782
04.08. MUDr. Veselská Renata poliklinika, Mírové nám.88, Týniště n.O. 494 371 781
05.08. MUDr. Vyčítalová Marie dr.Lützova 244, Vamberk 494 541 757
11.08. MUDr. Zdeňka Jiří Kvasinská 129, Solnice 494 596 732
12.08. MUDr. Bahník František Třebízského 799, Kostelec nad Orlicí 494 323 152
18.08. MUDr. Benešová Růžena Tyršova 464, Dobruška 494 622 040
19.08. MUDr. Beránek Jan Komenského 828, Týniště nad Orlicí 494 371 088
25.08. MUDr. Beránková Lucie poliklinika, Mírové nám.88, Týniště n.O. 494 371 783
26.08. MUDr. Čapková Marie Komenského 366, Doudleby nad Orlicí 494 383 417
01.09. MUDr. Domáňová Iva poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 694
02.09. MUDr. Dušková Helena Záhumenská 445, České Meziříčí 494 661 102
08.09. MUDr. Handl Jindřich Panská 24, Rychnov nad Kněžnou 494 531 955
09.09. MUDr. Havlová Marie U Stadionu 1166, Rychnov n.Kn. 494 539 225
15.09. MUDr. Hlavsová Lenka Komenského 259, Kostelec nad Orlicí 494 323 958
16.09. MUDr. Hrbáčová Eva Na Trávníku 1232, Rychnov n.Kn. 494 532 330
22.09. MUDr. Ježková Marie Komenského 481, Kostelec nad Orlicí 494 321 511
23.09. MUDr. Kahlerová Blanka J. Pitry 448, Opočno 494 667 123
28.09. MUDr. Kašková Kateřina Kvasiny 202 494 596 174
29.09. MUDr. Kašparová Dagmar Voříškova 169, Vamberk 602 514 715
30.09. MUDr. Kašparová Helena Smetanovo nábř. 334, Vamberk 494 501 711
06.10. MUDr. Lehký Bořivoj poliklinika, Pulická 99, Dobruška 494 622 114
07.10. MUDr. Loukota Jan R.Drejsla 619, Dobruška 494 621 665
13.10. MUDr. Malátková Ludmila poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 696
14.10. MUDr. Nentvichová Eva K.Michla 942, Dobruška 494 623 775
20.10. MUDr. Plšková Ivona Svatohavelská 266, Rychnov n.Kn. 494 534 841
21.10. MUDr. Pokorná Jaroslava Potštejn 317 494 546 544
27.10. MUDr. Pokorná Věra J. Pitry 448, Opočno 494 667 628
28.10. MUDr. Přibylová Marta Komenského 209, Častolovice 494 322 706
03.11. MUDr. Ptačovská Eva Komenského 481, Kostelec nad Orlicí 494 321 740
04.11. MUDr. Seidlová Zdenka Skuhrov nad Bělou 17 494 598 205
10.11. MUDr. Skřičková Zdena poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 695
11.11. MUDr. Stejskalová Věra zdrav.středisko Kout 566, Borohrádek 494 381 263
17.11. MUDr. Sudová Simona poliklinika, Mírové nám.88, Týniště n.O. 494 371 031
18.11. MUDr. Světlíková Lada Tyršova 515, Opočno 494 667 553
24.11. MUDr. Šmídová Alena poliklinika, Pulická 99, Dobruška 494 622 550
25.11. MUDr. Štěpánová Jiřina poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 692
01.12. MUDr. Štulík Richard poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 693
02.12. MUDr. Š�astná Ludislava Zdrav.středisko Rokytnice v Orl.h. 494 595 292
08.12. MUDr. Tancurinová Jana poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 697
09.12. MUDr. Tomanová Libuše poliklinika, Mírové nám.88, Týniště n.O. 494 542 102
15.12. MUDr. Tůmová Věra J. Pitry 344, Opočno 494 667 154
16.12. MUDr. Vavřičková Hana poliklinika, Mírové nám.88, Týniště n.O. 494 371 782
22.12. MUDr. Veselská Renata poliklinika, Mírové nám.88, Týniště n.O. 494 371 781
23.12. MUDr. Vyčítalová Marie dr.Lützova 244, Vamberk 494 541 757
24.12. MUDr. Zdeňka Jiří Kvasinská 129, Solnice 494 596 732
25.12. MUDr. Bahník František Třebízského 799 , Kostelec nad Orlicí 494 323 152
26.12. MUDr. Benešová Růžena Tyršova 464, Dobruška 494 622 040
29.12. MUDr. Beránek Jan Komenského 828, Týniště nad Orlicí 494 371 088
30.12. MUDr. Beránková Lucie poliklinika, Mírové nám.88, Týniště n.O. 494 371 783
01.01. MUDr. Čapková Marie Komenského 366, Doudleby nad Orlicí 494 383 417

ZUBNÍ POHOTOVOST - ROZPIS SLUŽEB
ordinační hodiny: sobota, neděle, svátek 08,00 - 12,00 hod.
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Vánoční výstava 
v Krajkářské škole

V období předvánočního shonu jsme uspořádaly adventní výstavu na-
zvanou Vánoce v Krajkářské škole. Svátky vánoční mohou být bohaté na
zdobné dekorace a ručně paličkovaná krajka jim dodá slavnostní půvab. 

Při vernisáži, za účasti významných hostů jako je senátorka Václava
Domšová či starosta města pan Jiří Mazúch,  se o první navození vánoč-
ní nálady postaraly děti z Mateřské školky zpěvem koled. Jim i pani uči-

telkám patří náš vřelý dík. Voňavé,
překrásně zdobené perníčky paní
Hany Prausové z Bohousové doladi-
ly kompozici i slavnostní atmosféru
celé výstavy.

Ke spoluúčasti jsme si přizvaly uči-
telku paličkování a výtvarnici z Brna
paní Lenku Malátovou, autorku dvou
nových knih o paličkování. Její tvor-
ba je osobitá a jiná, a tím inspirující
nejen pro naše žákyně, ale i pro
návštěvníky. Z obdivných zápisů
v pamětní knize lze vyčíst zájem lidí
i v čase blížících se nejkrásnějších
svátků v roce. Pro nás jsou to slova
zavazující. 
Vloni na podzim proběhla celostát-

ní soutěž v uměleckých textilních
oborech, určená dětem. Vyhlásil ji
pražský Klub Inspirace na téma:

" Pozemš�ané a mimozemš�ané ".  Účast našich dívek přinesla tři krásná
druhá místa. V I. kategorii pro Silvii Šimonovou za portrét mar�ana
Saturňáčka  a Vendulku Tejklovou a její kosmickou houbu Vesmírnatku
šilhavou. Ve  II. kategorii do 15 let  získala  cenu Iva Lipovská za ručně
paličkovanou krajku s názvem  Tuláček po hvězdách.  Všem třem oceně-
ným děvčatům gratulujeme  a  ostatním  našim  krajkářkám děkujeme za
nápadité krajkové postavičky a účast v soutěži. 

Mirka Šustrová a Jana Langová
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MATEŘSKÁ ŠKOLA TYRŠOVA A MATEŘSKÁ ŠKOLA JUGOSLÁVSKÁ

Několik zpráviček z našich školiček
aneb "Jak jsme prožívaly prosinec"

Prosinec v mateřské škole "Sluníčko" začal
v duchu čerta a Mikuláše, děti na základě
svého prožitku si utvářejí svou představu
a povědomí o těchto pohádkových bytos-

tech. Děti navštívily DDM, kde shlédly lout-
kovou pohádku "Čerti v pekle". Týden jsme
nazvaly "Peklíčko". Dále jsme ve spolupráci
s DDM modelovaly z keramické hlíny, děti
tak získaly základy pro práci s keramickou
hlínou. Pro rodiče pak ve třídě zhotovovaly
mističku pod svíčku, jako dárek na připravo-

vanou vánoční besídku, zhotovovaly svícen
z jablíčka, malovaly barvami na textil a při-
pravovaly si voňavý sáček pro rodiče, děti ta-
ké připravovaly cukroví - vanilkové rohlíčky.
Celý prosinec jsme s dětmi tvořily, vyprávěly
si o Vánocích, sdělovaly si svá přání, poslou-
chaly a zpívaly koledy a vše směřovaly k po-
hodové náladě před Vánocemi. Poslední
týden jsme pojaly jako "Vánoční týden", kte-
rý vyvrcholil vánoční besídkou pro rodiče
s posezením s rodiči, navštívily jsme Dům
s pečovatelskou službou, kde jsme zazpívaly
vánoční koledy babičkám a dědečkům, s dět-
mi jsme si udělaly "Štědrý den", kde dětem
také Ježíšek nadělil pod stromeček dárečky
a také jsme navštívily výstavu betlémů
v Rychnově nad Kněžnou.

Prosincové ohlédnutí v mateřské škole
"Vodníček" začíná vystoupením pěveckého
sborečku na vernisáži vánoční výstavy
v Krajkářské škole. Ještě před tím si paní
učitelky pro svá oddělení připravily adventní
věnce, u kterých pak společně každé pondě-
lí zpívaly a povídaly si nejen o adventu, ale
i o všech lidových tradicích, které se k před-
vánočnímu období váží.K těm, které si u nás
ve školce připomínáme jako první, patří ná-
vštěva svaté Barbory. Tato pro děti tajemná
bytost odměňuje hodné děti perníčkem (což
jsou samozřejmě všechny) a každé oddělení
obdarovává "barborkou" - větvičkami, o kte-
ré se děti mají dobře starat, aby jim do
Vánoc vykvetly. Hned po "Barborce" přišly do
školky bytosti obávanější - svatý Mikuláš,
anděl a hlavně čert. Dostavily se přesně
uprostřed čertíkovského, mikulášského a an-
dílkovského karnevalu a na chvíli vyhnaly

z tvářiček některých dětí úsměv. V bezpečné
blízkosti paních učitelek a s balíčkem zdra-
vých dobrot se však záhy vrátil. Zážitek to
však byl velmi silný a hlavně malé děti si jej
často přehrávaly ve svých hrách. Čertíkov-
skou tématiku mělo i krásné vystoupení dětí
ze školní družiny. Našim dětem se líbily
pohádky v jejich podání a my, dospělí, jsme

obdivovali nápaditost paní vychovatelky
a šikovnost  vystupujících dětí. Většina
z nich byli naši bývalí předškoláčci a tak to
pro nás bylo i velmi milé pohlazení po duši.
Za týden po mikulášské nadílce se ve školce
objevila další postava, která patřívala k tra-
dičním bytostem obcházejícím v historii do-
mácnosti - svatá Lucie. Dětem však tyto lido-
vé tradice zjednodušujeme a připomínáme je
spíše ke zpestření a zkrácení čekání na
Vánoce. Využíváme však i tradice novodobé.
K nim patří vánoční tvoření s rodiči. Také ten-
tokrát se třídy naplnili nejenom dospělými a
dětmi, ale hlavně tvořivostí, fantazií a dobrou
pohodou. Ta byla cítit  i při vánočním posezení,
které následovalo po Štědrém dnu ve školce.
Doufáme, že stejnou pohodu měli všechny
děti i jejich rodiče také o Vánocích doma.       

Když jsme se těsně před Vánocemi rozchá-
zely, přály jsme si navzájem do nového roku
hodně zdraví, pohodu, klid, pevné nervy i sí-
lu zvládnout vše, co nám rok 2007 přinese.
Jak říká Jiřina Prekopová v jedné ze svých
knih o výchově dětí: "Výchova dítěte není za-
jisté nejlehčí, ale na tomto světě asi největší
úkol, který se vyplatí." A my bychom chtěly
pro splnění tohoto úkolu udělat v tomto ro-
ce vše, co bude v našich silách.

Kolektivy mateřských škol 
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA

Jdeme k zápisu 
- všem rodičům příštích školáků

Vážení rodiče, Vaše dítě čeká důležitý životní krok, chystá se do
školy. Ve škole na něj čeká množství nových zážitků. Během jedno-
ho roku se naučí číst, psát a počítat. Je to veliký zlom v jeho životě.
Po období vcelku bezstarostných her ho už čeká řada povinností, se
kterými se bude muset vyrovnat. Co od něj bude nová úloha vyža-
dovat? Co  by  měl  budoucí  prvňáček  znát a umět už při prvním
setkání se školou  - při zápise ?

● zná svoje jméno a příjmení, ví jak se jmenují jeho rodiče a sou-
rozenci

● umí se sám obléknout a převléknout do cvičebního úboru dosta-
tečně rychle, umí si zavázat tkaničky u bot na mašličku

● umí po sobě uklidit hračky, pastelky a knížky, uložit věci do
aktovky

● dovede kreslit tužkou, pastelkou a malovat barvami, správně
drží tužku a štětec, leváky nepřecvičujte

● pozná barvy: červená, modrá, žlutá, hnědá, černá oranžová,
růžová

● umí vystřihnout obrázek, modelovat jednoduché tvary
● dovede si připravit svačinku na ubrousek a umýt si ruce
● pozná předměty: hranaté, kulaté špičaté
● rozliší: vysoký - nízký, malý - velký, krátký - dlouhý, silný - slabý,

tlustý - tenký
● má prostorové představy. nahoře - dole - uprostřed, vpravo - vlevo,

blízko - daleko, na, nad, pod, za, u, vedle, mezi
● má časové představy: ráno, dopoledne, poledne, odpoledne,

večer, noc
● zná signalizaci na semaforu a ví co znamenají jeho barvy
● má početní představy od jedné do pěti
● správně vyslovuje všechny hlásky a hláskové skupiny, pojmenuje

známé věci, hovoří v celých větách, umí vyprávět krátký příběh,
přednese básničku nebo písničku 

● dovede poslouchat maminčino vyprávění v klidu, televizní po-
hádky pozorně sleduje a umí si o nich povídat s rodiči

● umí pozdravit, poprosit a poděkovat

Vážení rodiče,
zapojte své děti doma do jednoduchých manuelních činností, her

a drobných domácích prací. Uvědomte si, že televize, video a počí-
tačové hry nenahradí tátu a mámu.

Pokud máte dojem, že by Vaše dítě nároky školy špatně zvládalo,
požádejte o radu a pomoc pedagogicko-psychologickou poradnu.

Vstup dítěte do školy je důležitý mezník v jeho životě. Udělejme
my, učitelé a rodiče společně vše proto,  aby budoucí prvňáčci byli
úspěšní a spokojení.

Kadeřníci a kosmetičky
ve škole

Jste odvážní a chcete změnit svůj vzhled? Tak právě osm spolu-
žáků z 9. tříd dostalo odvahu v úterý 12. prosince 2006. Stali se
modely pro žáky učebního oboru kadeřnice a kosmetička ze SOU
v Hradci Králové, kteří přijeli na naši školu.

Před našima očima se holky i kluci za chvilku úplně změnili.
Pěkný sestřih, nabarvené řasy, nádherný make-up a čáry máry fuk,
hned je tu jiná holka i kluk.

Obdivovali jsme jejich šikovnost a nápady. Zároveň nás jejich
profesor seznámil s dalšími učebními obory na jejich škole. Jsou to
obory kadeřnice, maturitní obor kosmetička, fotograf a zahradník. 

Naše otázky ohledně pleti, vlasů a nehtů nám byly pohotově zod-
povězeny a řadě z nás určitě pomohly a  my už víme, jak je mož-
né kosmetické problémy řešit.

Všem se nám tato akce líbila a už se těšíme na další podobné.
Také bych chtěla poděkovat vedení školy a učitelům, kteří oběto-
vali své hodiny pro nás.                           Petra Jedličková 9.B
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ZÁKLADNÍ UMĚLECKÁ ŠKOLA F. I. TŮMY
Dne 11. prosince 2006 se ve vamberecké pobočce ZUŠ F. I. Tůmy se
sídlem v Kostelci nad Orlicí konal již tradičně předvánoční koncert.
Téměř hodinu zněly vánoční skladby a koledy v podání mladých hu-
debníků.                                                                 Jana Ichová

Lucie Pavlová a Vlasta Hlaváčková

Kristýna Burešová

Štěpán Vyskočil

Jakub Jedlinský a paní učitelka Věchtová

Tereza Braunová

Narodil se Kristus Pán v podání dětí pěveckého oddělení - dopro-
vod Jindřich Boháč



ZPRAVODAJ 13

Úspěšná sezona
Velice vydařenou sezonu mají za sebou vamberečtí ochotníci ze sou-

boru Zdobničan. Uváděli po celý minulý rok dvě inscenace - pro dospělé
komedii ze současnosti Dědeček, aneb musíme tam všichni a pro děti
klasickou pohádku Čert a Káča. Obě představení uvedli celkem sedm-
náctkrát, šestkrát Dědečka a jedenáctkrát Čerta a Káču. Repríz mohlo
být i více, ale bohužel zaneprázdnění jednotlivých aktérů častější uve-
dení znemožnilo. 

Je vidět, že oba tituly byly vybrány velice správně. Divadelních her ze
současnosti je stále málo, a komedií ještě méně. A tahle se navíc vam-
bereckému souboru mimořádně vydařila. Přesvědčit se o tom měli
diváci ostatně ještě příležitost - na rozloučení s rokem 2006 ji uvedli
členové Zdobničanu ještě naposledy 26. prosince v 18. hodin ve vam-
berecké Sokolovně. 

Jedenáct repríz pohádky Čert a Káča vypovídá nejen o tom, že i ta
se povedla, ale také o tom, že děti mají stále rády klasické pohádky.
Při představení v rámci divadelní přehlídky v Meziměstí byla z dosud
pěti uvedených inscenací hodnocena jako nejlepší. Byla veselá,
barevná, živá, děti mají možnost spolupracovat s herci - a to je vždyc-
ky velice baví.

Začátkem tohoto roku začnou amatérští herci z Vamberka zkoušet no-
vou pohádku. Jaká to bude, to se ještě neví, ale zcela jistě se podaří při-
nejmenším stejně, jako všechny ty předešlé. Uvítali by, kdyby se spolu
s nimi začali bavit při zkoušení a potom i při hraní i další z lidí, které
divadlo láká. Ochotníků není nikdy dost. A kdo si netroufá hned na prk-
na, která znamenají svět, může to zkusit třeba jako nápověda nebo
technik, možností je nespočet. Rádi mezi sebou uvítáme každého, kdo
má divadlo rád - zkušeného i úplného kandrdase, mladého i starého.

Za celý soubor bych chtěl poděkovat všem našim milovaným divákům
za přízeň, kterou nám doposud věnovali, a doufám, že nám budou
dále fandit. Děláme divadlo hlavně a jedině pro ně a každý sebemenší
projev toho, že je děláme dobře nám udělá tu největší radost. Poj�te se
tedy radovat s námi!  Karel Uhlíř

telefon: 494 541 484, e-mail: mestsky.klub@vamberk.cz
www.vamberk-city.cz

PROGRAM LEDEN 2007

● 12. ledna v 19.00 hodin
PLES TANEČNÍCH
Hudba: Studio ST
Předprodej vstupenek v MKS.
Vstupné 50,- Kč.
● 19. ledna ve 20.00 hodin
PLES PEWAGU
● 24. ledna v 18.00 hodin
TAJEMSTVÍ ZTRACENÉ ARCHY
A COLORADA
Neobvyklé vyprávění o druhé
cestě do Kurdistánu - cesta na
horu Ararat, pátrání v ledovcích
a v divoké sopečné krajině. 
Vstupné 50,- Kč.
● 6. února v 8.30 a v 10.00
hodin
KOCOUR MODROOČKO
Divadlo KRAPET
Divadelní představení pro MŠ a
ZŠ o poznávání světa s kocour-
kem Modroočkem.
Hudba a texty písní: Marek Eben.  
Vstupné 20,- Kč.

Plesová sezóna 
2007: 

● 12. ledna v 19.00 hodin
PLES TANEČNÍCH
● 19. ledna ve 20.00 hodin
PLES PEWAGU
● 9. února ve 20.00 hodin 
PLES KRPŠ

Oznámení 
příznivcům 

Country
Kapela Stará Vesta Vamberk
pořádá dne 3. 2. 2007 v sále
místního pohostinství v Mer-
klovicích 2. Country bál.
Místenky budou 14 dní pře-
dem v předprodeji v prodejně
Sport - Jízdní kola ve
Vamberku na náměstí.

Pranostiky
Odvěkou touhou lidí bylo předpovídat počasí. Jeho změny se snažili vy-
pátrat a předvídat trpělivým pozorováním zákonitostí přírodních jevů.
Vyzkoušejte si jak byli naši předkové úspěšní když  neměli k dispozici
celosvětovou sí� meteorologických stanic.

O Silvestru
O Silvestru papeži snížek si už poleží.
Jak byla na Silvestra voda a bláto, celý rok nenapadne zlato.
Na Silvestra-li vítr a ráno slunce svítí, nelze nám dobrého vína se nadíti.

O Novém roce
Novoroční noc světlá a tichá, bez deště a větru - dobrý rok.
Jsou-li červánky v novoroční den, přinesou jistě samou slotu jen.
Je-li na Nový rok hezky, budou pěkné žně.
Na Nový rok déš�, o Velikonocích sníh.
V Novoroční noci vítr od východu - pro dobytek mor, vítr od západu - krá-
lům a vládcům smrt, od jihu - mor lidem, od severu - neúrodu přinášel.
Jakým kdo je na Nový rok, takový bude celý rok.

Jak přibývá dne:
Na Boží narození - o bleší převalení.
Na Nový rok - slepičí krok.
Na Tři krále - o tři kroky dále.
Na Hromnice - o hodinu více.

Leden:
Roste-li v lednu tráva, neúroda se očekává.
Lednový déš� z pecnu odkrajuje.
Když je leden bílý, je sedlákovi milý.
Na svatého Františka meluzína často zapíská.
V lednu za pec si sednu.
Dlouhý střechýle - dlouhý len.
Je-li teplo v lednu, sahá bída ke dnu.
Když v lednu včely vyletují, to nedobrý rok ohlašují.
V lednu sníh a bláto, v únoru tuhé mrazy za to.



Tak jako se Všesokolský slet kona-
ný začátkem července r. 2006 v
hlavním městě České republiky
Praze stal národní přehlídkou sokol-
ské činnosti, opakující se vždy po
šesti letech, tak akademie konaná
v místě sokolské jednoty je přehlíd-
kou sokolské práce v dané oblasti.

Takovou přehlídkou se stala
i Sokolská akademie konaná 30.
listopadu 2006 v MK Sokolovna
Vamberk. Dvouhodinová ukázka,
moderovaná starostkou TJ SOKOL
Vamberk sestrou Janou Lžíčařo-
vou a sestrou Jaroslavou Kubíčko-
vou, přinesla přehlídku pestré pa-
lety činnosti zdejšího SOKOLA
i hostů z Lupenice a Týniště nad
Orlicí. Setkala se s velmi příznivý-
mi ohlasy ze všech stran, jak od
zdejších návštěvníků, kteří zaplni-
li sál sokolovny, aby shlédli celo-
roční výsledky cvičenců od nejú-
tlejšího věku po nejstarší členy, tak
i od přítomných hostů.

V úvodní části programu se sá-
lem vyzdobeným sokolskou vlaj-
kou a v předvánoční době vánoč-
ním stromečkem rozezněla sokol-
ská znělka. Po přivítání účastníků
a slavnostním zahájení Janou
Lžíčařovou, ve kterém byly připo-
menuty krásné chvíle všech členů
zúčastněných na XIV. Všesokol-
ském sletu v Praze, se rozběhl
hlavní program. Sportovní pro-
gram byl umocněn střídavým kul-
turně pěveckým a tanečním vy-
stoupením malých i starších dětí.

Jako první vystoupily nejmenší
děti z MŠ v Tyršově  ulici s kultur-
ním pásmem milých lidových i vá-
nočních písniček pod vedením pa-
ní učitelek Krskové a Dvořákové.
V ukázce Break dance dvou star-
ších žáků M. Kováče a P. Simona
byla příležitost vidět akrobatické
prvky moderního sportovního tan-
ce. Hezkou ukázku cvičební hodi-
ny pod vedením sestry Věry
Vídeňské předvedly mladší žákyně
na žíněnkách, kladinách a v pře-
skoku nářadí. S velmi pěknými,
většinou precizně provedenými,
v závěru i humorně laděnými cviky
na žíněnkách, trampolíně a švéd-
ské bedně se ukázali starší žáci, žá-
kyně a dorost pod vedením Eriky
Hostinské a Michala Hostinského.

Tělocvičná činnost byla zpestřena
zpěvem dvou žákyň Základní umě-
lecké školy v Kostelci nad Orlicí,
které připravila paní učitelka J.
Ichová a na klavír doprovázela pa-
ní učitelka H. Věchtová. V následu-

jící části další sportovní oddíly uká-
zaly kus své celoroční práce.
Roztomilým vystoupením se stala
ukázka více jak 25 členného oddílu
basketbalového potěru, žáků 1. a 2.

třídy ve fialových dresech, kteří se
předvedli v nácviku základních
prvků držení míče, driblování, při-
hrávek, střelby na koš apod. pod
vedením bratra Milana Vajdy. Oddíl
CAPUERY - bojového tance vedený
Anetou Jeníčkovou překvapil divá-
ky svou svižností, ale i velmi těžký-
mi prvky. Karatisté, kteří už tradič-
ně mají vysokou úroveň, ve zdejší
tělocvičné jednotě pod vedením

Ladislava Luxe působí již 21 rok,
předvedli různé techniky, kombina-
ce KATA a KUMITE, které se použí-
vají při výcviku KARATE-dó.
Sportovní výkony byly vystřídány

krásným zážitkem ladného vystou-
pení dorostenek tanečního studia
pod vedením J. Martinové.

Závěrečná část akademie byla
vyvrcholením tělocvičné činnosti
v hromadných vystoupeních, který-
mi se vamberští sokolové prezento-
vali na sletu v Praze. Jako první se
představili hosté - muži z Lupenice
- s úsměvným vystoupením pomy-
slných cyklistů pod vedením bratra

Hlavatého. Velice hezká, hravá
skladba mladších žákyň "Rozkvetlá
louka" ve žlutých a oranžových
úborech s obručemi pod vedením
Věry Vídeňské zaujala svou rozver-
ností a radostí z pohybu. Velmi
pěknou odezvu měla i taneční
skladba mladších žen v rozevlátých
sukních s bubínky pod vedením
sestry Marie Bartošové "To všechno
přines čas". Obdiv získala svižná,
rytmická skladba dorostu, mužů
i žen s variabilními proměnami
v útvarech i žlutomodrých úborech
"Výlet s aerobikem" nacvičená
Erikou Hostinskou. Pobrukováním
známých lidových melodií i slzy
dojetí vhánělo do očí závěrečné vy-
stoupení Věrné gardy - nejstarších
členů v tradičních sokolských kro-
jích pod vedením Marcely
Dolečkové. Zde společně se členy
TJ Sokol Vamberk cvičili i členové
TJ Sokol Týniště nad Orlicí ve
skladbě  "Ta naše písnička česká".

Všem cvičencům i dalším účin-
kujícím patří vřelý dík za krásné
zážitky a hezky prožité odpoled-
ne. Zvláště velký dík pak jejich ve-
doucím, kteří věnují mnoho úsilí,
elánu a hodně volného času svým
svěřencům. Při této příležitosti
přejí sokolové všem vše nejlepší
do nového roku 2007.

Danuše Kubcová

Volejbalové derby mladí - starší
Již dávno pryč je doba kdy se začínající žáčci TJ Baník Vamberk učili pod vedením Mirka Dolka

mladšího základům volejbalu. A dnes po 12 letech….? Jsou z nich  volejbalisté, kolem kterých již
krouží manažeři ligových družstev. A protože jsou mladí a mají v sobě zdravou soutěživost, rozhod-
li se vyzvat bývalé, dnes již třicetileté, ligové dorostence Baníku Vamberk k přátelskému, ale pres-
tižní-mu předvánočnímu utkání. Přestávka v ligových soutěžích umožnila několika "krajánkům" ná-
vštěvu svých rodin ve Vamberku a tak svědkem zmíněného derby byla vamberecká sportovní hala
v podve-čer 22. prosince 2006. 

Bývalí dorostenci "starší"se sjeli ve složení Jan Bolehovský - extraliga Setuza Ústí nad Labem, Petr
Klár - extraliga SHANS Gubertin Belgie, Pavel Novák -  liga Ústí n. Orl, Aleš Hejl a Karel Kučera  -
KP 1. tř Vamberk, Radim Martinek - neregistrovaní  Hradec Králové. Družstvo "mladí" nastoupili ve
stejné sestavě, v jaké hrají soutěž KP II. tř. Utkání, pod řízením ligového  rozhodčího Vladimíra Šíp-
ka, lépe začali "mladí" a vedli v koncovce již o pět míčů, ale tvrdým útokem a servisem "starší" zvrá-
tili průběh setu a zvítězili. Druhý set přesvědčivě opět vyhráli "starší". Ve třetím setu se již schylova-
lo ke konci utkání, ale "mladí" zabrali, zpřesnili hru, překonávali se v obětavých zákrocích v poli
a dokázali zvítězit jak ve třetím tak i následujícím čtvrtém setu a utkání se o výsledku musel roz-
hodnout tie break.  V rozhodujícím pátém setu totálně odešel "starším" servis a nervozita na útoku
vykonala své. "Mladší" naopak pokračovali v dobré hře, kterou se prosadili ve třetím i čtvrtém setu
a tak nako-nec se z patnáctého vítězného bodu radovali oni. Vítězství 3:2 je pro mladé cenné a jis-
tě jim patřičně zvedlo sebevědomí a přispělo i k vánoční pohodě. 

Po skončení utkání zaznělo z mnoha úst přítomných, zasvěcených diváků, že hra v utkání byla na
vysoké  úrovni  a  kdyby se v blízké budoucnosti podařilo  vytvořit z hráčů obou družstev jeden
team, měl by zcela jistě vysoké ambice hrát první volejbalovou ligu. Na společném posezení a hod-
no-cení padlo mnoho slibů a slov, ale jedno je jasné, že utkání stmelilo jak bývalé, tak současné
hráče, navázala se nová přátelství a společným přáním je vytvořit v brzké době družstvo hrající pod
hlavičkou Vamberka ligové soutěže.                                                                                   V. Klár

Sokolská akademie na počest 
XIV. Všesokolskému sletu
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